

## EVIDENCE

[Recorded by Electronic Apparatus]

[Texte]

Tuesday, June 27, 1989

• 0911

**The Chairman:** I call the meeting to order. Concerning the completion of the subcommittee report on agenda and procedure, members will recall from last evening that it was agreed we should leave it over until this morning. I think in deference to our guest, Mr. McClymont, we will not do it as the first item but we will do in about one hour and a bit. We will have to be through a little before 11 a.m. because of the address in the Chamber at 11 a.m. I would suggest that we try to complete our interview with Mr. McClymont by about 10.15 a.m. or 10.20 a.m.

We are very fortunate this morning to have with us Mr. Robert McClymont, the Director of the Office of the Parliamentary Commissioner for the Environment of New Zealand. In addition, we have Mr. John F. Herity, Director General of Policy Administration with FEARO. Mr. Herity has very kindly consented not only to introduce Mr. McClymont and the Office of the Parliamentary Commissioner, but he has also prepared some introductory material that may help to put this very important initiative in context. Again I want to say how fortunate we are to have both these gentlemen with us this morning, because we are considering a range of initiatives that can be taken over the next several years. Certainly the one taken by the Parliament of New Zealand is one that I think is most innovative and intriguing and one we are looking forward to gaining more information on this morning.

Welcome, Mr. McClymont and Mr. Herity. I think, Mr. Herity, you would like to begin.

**Mr. John F. Herity (Director General, Policy Administration, Federal Environmental Assessment Review Office):** Thank you very much, Mr. Chairman. I did have the very good fortune of spending a year and a half in New Zealand beginning mid-way through 1986, just at the time when the basic decisions about the restructuring of the environmental administration in New Zealand had been decided and were about to be refined and implemented. During the time I was there, the creation of the new ministry for the environment and the parliamentary commissioner occurred.

I had the good fortune of working closely with Mr. McClymont at that time. He had been a senior member of the outgoing commission for the environment, which was a government agency, and became the first director and is still the first director—the most senior public servant—in the new Office of the Parliamentary Commissioner for the Environment.

## TÉMOIGNAGES

[Enregistrement électronique]

[Traduction]

Le mardi 27 juin 1989

**Le président:** La séance est ouverte. En ce qui concerne le rapport du sous-comité du programme et de la procédure, comme vous vous en souviendrez, nous avons convenu hier soir de le laisser de côté jusqu'à ce matin. Par politesse envers notre invité, M. McClymont, je pense qu'au lieu de l'étudier tout de suite, nous allons nous y attaquer dans une heure environ. Nous devons terminer un peu avant 11h en raison de l'adresse qui doit être prononcée à la Chambre à 11h. Je propose donc d'essayer de terminer l'audition de M. McClymont vers 10h15 ou 10h20.

Nous avons la chance d'avoir avec nous, ce matin, M. Robert McClymont, directeur du Bureau du commissaire parlementaire pour l'environnement, de Nouvelle-Zélande. Nous avons également M. John F. Herity, directeur général de la politique et de l'administration du Bureau fédéral d'examen des évaluations environnementales. M. Herity a eu la gentillesse d'accepter non seulement de nous présenter M. McClymont et le bureau du commissaire parlementaire, mais également de préparer de la documentation, qui pourra nous aider à placer cette initiative très importante dans son contexte. Je tiens à répéter que nous avons beaucoup de chance d'avoir ces deux messieurs ici ce matin, étant donné que nous examinons toute une gamme d'initiatives qui pourront être prises au cours des années à venir. Celle du Parlement de Nouvelle-Zélande est très novatrice et intéressante, et nous espérons en apprendre davantage à ce sujet ce matin.

Bienvenue, monsieur McClymont et monsieur Herity. Monsieur Herity, je pense que vous désirez commencer.

**M. John F. Herity (directeur général, Politique et administration, Bureau fédéral d'examen des évaluations environnementales):** Merci beaucoup, monsieur le président. J'ai eu la chance de passer un an et demi en Nouvelle-Zélande, à compter du milieu de 1986, au moment même où la Nouvelle-Zélande prenait des décisions fondamentales au sujet de l'administration de l'environnement et mettait au point et instaurait une nouvelle structure. C'est durant mon séjour là-bas que le nouveau ministère de l'environnement et le bureau du commissaire parlementaire ont vu le jour.

C'est alors que j'ai eu la chance de travailler en collaboration étroite avec M. McClymont. Il avait été l'un des dirigeants de l'ancienne commission de l'environnement, qui était un organisme gouvernemental; il est devenu le premier directeur—poste qu'il conserve toujours—et le plus haut fonctionnaire du nouveau Bureau du commissaire parlementaire pour l'environnement.